
 
 

  

 

 

 

Skolebestyrelsesmøde – Dagsorden 

Hylleholt skole 

Mandag, den 30/9 2024, kl. 18.00 – 20.00 
Til stede: Niels, Ronny, Mette, Anne, Daniel, Dorthe, Charlotte, Anna, Maria, Ea, Mie, Emma, Silke, Celina, 

Maja, Katrine, Mario, Henrik, Nanna, Pernille, Thorhildur,  

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt 

 

2. Godkendelse af referat  

Referatet er godkendt 

 

 

Orientering 

3. Meddelelser 

• Formand 

Lærernes dag d. 5. oktober, som vi laver om til medarbejdernes dag. Niels sender en fælles hilsen ud til alle 

medarbejdere via AULA, og de enkelte afdelingsteams sørger for lidt hygge til medarbejderne mandag d. 7 

oktober.  

 

• Skoleleder 

Henrik gennemgår meget kort Ny Østskolens økonomi.  

Tingene balancerer i forhold til løn, drift og ledelse, og her kan vi korrigere økonomien inden for den 

ramme som er givet. Der hvor ”skoen trykker” er vores økonomi som går til BIF (Børn I Fællesskaber) her er 

budgettet desværre voldsomt udfordret. Det kan betyde, at vi bliver nødt til at reducere i de udgifter vi har 

på dette område.  

Vores midlertidige kommunaldirektør har bedt om økonomisk mådehold, og det har alle 5 afdelinger på Ny 

Østskolen virkelig udvist i løbet af 2024, hvilket betyder, at vi reducere vores underskud en hel del.  

Hvis tallene holder som det ser ud, så vil vi gå ud af året med et noget mindre merforbrug end forventet.  

Center for Børn & Undervisning 



 
 

På papiret ser budget 2025 fornuftigt ud, men det kan blive nødvendigt, at lave ændringer i løbet af foråret 

2025.  

Der mangler 0,9 % af den overenskomstmæssige lønstigning i skolernes budget. Det betyder ca. 900.000 – 

1.000.000 kr.  

• Medarbejdere 

Der mangler en indskolingslærer på Bavne. Der er kommet ny afdelingsleder på Møllevang. Der er slået to 

9. klasser sammen til en klasse på Karise Skole. Der er ansat ny børnehaveklasselærer på Rollo. Der mangler 

en mellemtrinslærer på Hylleholt. 

• Elevråd 

Der er årets første fælleselevråd i kommunen på fredag. Alle elevrådene er kommet ok i gang.  

På Møllevang har man arbejdet med at man kan stille op 2 gange om året.  

Pigernes skolefodboldhold er gået videre blandt de sidste 16 hold i vores region. Det er et hold som er sat 

sammen af elever fra 4 ud af 5 skoler som har et super godt fællesskab.  

• Udvalg 

Intet noteret 

4. Henvendelser til skolebestyrelsesmedlemmer 

Der er en henvendelse som handler om hvorvidt der har været frafald af børn i vores SFO’ER, da taksten 

stiger. 

Vi skal lige være OBS på, at dagsordener og referater fra skolebestyrelsesmøderne skal på hjemmesiden, 

altså offentliggøres 

Når/hvis man som skolebestyrelsesmedlem får henvendelser så ret den med det samme videre til 

formandskabet, så de kan tage sig af det.  

OBS på om der skal udarbejdes et princip som omhandler noget der har med euforiserende stoffer at gøre. 

Formandskabet tager det med videre til et af de kommende møder.   

Det er så efterfølgende skoleledelsen der udarbejder retningslinjerne for hvordan skolen skal udmønte 

dette princip. 

Der er et ønske om at tage punktet op på et senere møde i efteråret.  

Der er lidt rod i det med vores nye skolenavn ”5 - kløverskolen” Da en 5 kløver bringer uheld. Vil vi gerne 

fortsat hedde det? 

Bestyrelsen ønsker at fastholde navnet 5 – Kløverskolen, da navnet ikke henviser til en femkløver men 

derimod de fem skoleafdelinger. Derfor er navnet med tal og bindestreg. Vi retter henvendelse til BLU for 

at spørge ind til, hvorfor vi pludselig skal hedde 5 – kløverskolerne.  

Vi betragter os som én skole bestående af 5 enheder med hver deres lokale præg.  

 



 
 

 

Drøftelser 

5. Inddeling i arbejdsgrupper (bilag følger) Inddeling i ad hoc-udvalg til færdiggørelse af 

nedenstående opgaver til fremlæggelse og godkendelse på næste bestyrelsesmøde: 

• Forretningsorden. (Ronny) 

Maria, Emma, Anne, Pernille  

• Vision og værdigrundlag, Antimobbestrategi (Mie) 

Ea, Anna, Chalotte, Dorthe, Daniel, Nanna, Mette 

• Skoleråd kommissorium og videre proces (Niels) 

Mario, Katrine, Thorhildur, Maja, Anna,  

 

Tilbagemeldinger fra gruppedrøftelser: 

Skoleråd – Vi skal have aktiveret forældrerødderne og ønsker at skolerådene skal involveres i de 

mærkedage og traditioner (sociale arrangementer) som de enkelte skoleafdelinger har 

Der skal være et klart formål og mandat til hvorfor man skal gå ind i et lokalt Skoleråd. Der skal være et 

elevperspektiv i arbejdet (The Why) Måske kunne den lokale afdelingsledelse være med til at sætte 

konkrete punkter på dagsordenen til Skolerådsmøderne. Man skal kunne mærke som lokal forældre, at 

man kan sætte et præg på sin lokale skole, hvis man går ind i det lokale Skoleråd.  

Skolerådene kan bruges til at åbne skolen mere op mod lokalområdets muligheder, og derudover kan de 

være sparringspartnere til formandskabet når der skal fx skal skrives høringssvar m.m.  

 

Vision og værdigrundlag – Alle skal inkluderes, også børn med særlige behov. Det går hånd i hånd med 

trivsel. Hvordan er skolerne lokalt bygget op? Kan man fx ændre på antallet af faser så det ikke hedder 

indskoling, mellemtrin og udskoling. 

Trivsel skal fortsat vægtes rigtig højt. Værdigrundlaget er godt på vej, men der skal fortsat kigges på det. 

Alle har et ansvar for fællesskabet.  

Vi skal være særligt opmærksomme på hvordan vi inkludere vores 2 sprogs familier.  

Det der er vigtigt er at vores værdier understøtter de læringsfællesskaber som er i klasserne 

Der skal både være plads til den store ramme omkring vores store skole og der skal være plads til den 

lokale skoles profil.  

 

6. Årshjul præsenteres - videre drøftelse på næste møde 

 

Lørdag d. 26. oktober skal bestyrelsen på kursus fra kl. 09.00 – 15.00.  

Der er pt foreslået bestyrelsesdag d. 16. november. Vi aflyser november mødet torsdag d. 27. november.  

Vi skal være OBS på, om vi skal rykke december mødet fra d. 19. december til en tidligere dato 

 

7. Forældremøder på skolerne 

Evaluering. Hvordan er det gået? 

Det er generelt gået godt med afholdelse af forældremøderne på de fem skoler, men der har ikke været 

bestyrelsesmedlemmer ude på de tidligere Østskoleafdelinger.  

Der skal mindst en gang om året afholdes en beretning fra skolebestyrelsen.  

Vi skal finde en form for dette fremadrettet.  

 



 
 

 

 

8. Skolebestyrelseskursus 26/10 2024 kl. 9.00 – 16.00 

Den professionelle skolebestyrelse 

Husk at tilmelde/framelde jer til kursusdagen ved at svare på udsendte invitation. 

  

Beslutninger 

 

9. Mødeplan for resten af skoleåret. 

Godkendt dog med aflysning af novembermødet d.27. november 

 

 

 

Eventuelt 

OBS på Udviklingsforum d. 5. november. Se bilag til referatet. 

Faxe kommune afholder d. 5. nov. udviklingsforum i samarbejde med Børne og Læringsudvalget. 

Her er alle skolebestyrelsesrepræsentanter meget velkomne.  

 

Punkter til kommende møder: 

• Dysleksi – Overblik  

• Meddelelsesbog – princip  

• Elevråd Evaluering 

 

 

Kommende møder 

 

   

Lør 26.10.2024 Emmaus 

Tirs 29.10.2024 Rolloskolen 

   

 


